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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Folytatják-e a regisztrációs és mobil oltóbuszos 
kampányt a hátrányos helyzetű településeken?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Járványszakértők szerint ősszel jön a negyedik hullám. Jelenleg a legalább első adag vakcinával 
beoltottak száma 5,5 millió fő, és - bár a kormány erről sem közöl részletes adatokat -, a beoltottak 
területi megoszlása nagyon egyenlőtlen lehet. A kisebb, szegényebb vidéki településeken jóval 
alacsonyabb lehet a beoltottak aránya, mint a nagyobb városokban. Az „Oltass, hogy élhess” 
elnevezésű oltásregisztrációs kampány tapasztalataiból azt is tudjuk, a szegény roma lakosság 
körében 30 százalék körüli az oltási hajlandóság.

A jelentős roma lakosságú településen, hátrányos helyzetű falvakban, településrészeken élők 
bevonására eddig pár elszórt kezdeményezést láttunk. Az egyik a májusban zárult, egy hónapon át 
tartó oltásregisztrációs kampány volt, amelynek során 13 500 ember regisztrációjára került sor. 
Ezen kívül a belügy tájékoztatása szerint 7 „felzárkózó településre” jutottak el a honvédségi 
oltóbuszok.

A Belügyminisztérium korábban megerősítette: indokolt folytatni a helybe menő, regisztrációt 
segítő és mobil oltóbuszokkal bonyolított oltási kampányt, ezért tervezés alatt is van a kampány 
folytatása a Miniszterelnöki Kabinetirodával együttműködésben.

Mindenképpen a kampány folytatását indokolja, hogy bizonyított az összefüggés a jövedelmi 
helyzet és a koronavírusban elhunytak aránya között. A járások halálozási aránya és az ott élők 
jövedelmi helyzete, életszínvonala, az egészségügyi ellátás elérhetősége között egyértelmű az 
összefüggés, ahogy ezt a települési szintű adatok is mutatják. Korábban a kormány is elismerte: a 
kisebb, illetve a nagyobb kórházakban az elhalálozási arány között óriási volt a különbség, minél 



nagyobb volt egy kórház, annál nagyobb a túlélési esély.

Mindezekre tekintettel kérdezem:

1. Megszületett-e a döntés a hátrányos helyzetű településeken, szegénytelepeken, nagyszámú roma 
lakosságot számláló településeken élőket elérő „Oltass, hogy élhess” elnevezésű tájékoztató és 
regisztrációs kampány folytatására? Ha igen, mikor indul, és mely településeket fogja érinteni? 
Hogyan tájékoztatják erről a lakosságot?

2. Járnak-e még a honvédségi oltóbuszok, és ha igen, milyen menetrenddel, pontosan mely 
települések érintésével a következő időszakban? A „felzárkózó települések” közül hány helyen 
jártak eddig az oltóbuszok és hány helyszín van tervben? Hány érintettet oltottak be ezeken a 
településeken?

3. Tervezik-e célzott mobil oltóbuszos kampány indítását a hátrányos helyzetű településeken, a 
„felzárkózó települések” programban részt vevő településeken úgy, hogy az oltóbuszok segítséget 
nyújtanak a regisztrációhoz is?

4. Mikor állnak át a tömeges oltásról a miniszterelnök által beharangozott készenléti oltásra? Hol 
lesznek a kijelölt oltópontok az országban? Jó ötletnek tartják ezt a kritikus szintű átoltottság és a 
társadalmi immunitás elérése előtt?

Várom válaszát!

Budapest, 2021. július 5.

Tisztelettel,

Szél bernadett
országgyűlési képviselő
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